
 

 

 

 

 

 

 

 

Použité zkratky :   ZML – Zastupitelstvo městyse Lysice 

                        RML – Rada městyse Lysice 

 

Zápis z 13. zasedání ZML ověřil pan Němec a pan Tejkal a nevznesli připomínky. 

 

 

 

 1.  Zahájení: 

Jednání zahájil pan starosta Mgr. Pavel Dvořáček v 17:05 hodin.   

Konstatoval, že je přítomna nadpoloviční většina všech členů ZML a jednání je tedy 

usnášeníschopné. 

 

Doplnění programu: 0 

 

 

      Hlasování o programu, zapisovatelce a ověřovatelích zápisu:  13  přítomných pro. 

  

  

 

 

 

2.   Zpráva starosty o činnosti Rady a dění v městysi – Mgr. Dvořáček   

      Diskuze:  

      Mgr. Tejkalová – chtěla bych se zeptat na knihovnu, slyšela jsem, že se tam snížil  

      pracovní úvazek, na základě čeho jste se k tomuto kroku rozhodli?? 

         

      Odp. Mgr. Dvořáček – úvazek se snížil na základě analýzy pracovní vytíženosti  

      příslušných zaměstnanců. Došli jsme k závěru, že není v knihovně potřeba celý  

      pracovní úvazek a snížili ho na 0,62. Vycházel jsem hlavně z toho, že nesmí být  

      ohrožena půjčovní doba pro občany, otvírací doby se to rozhodně nedotkne a kromě 

      této doby zůstává navíc ještě 9 hodin pracovní doby týdně na další činnosti.   

 

      Mgr. Tejkalová – neomezí to tedy další činnost knihovny? Je přece jenom nositelem  

      kultury v Lysicích, probíhají tam výstavy atd.  

      Odp. Mgr. Dvořáček – myslím si, že neomezí, uvědomuji si, že jsou v knihovně výstavy,  
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      myslím si, že 9 hodin týdně navíc nad půjčovní dobu postačí, zkusíme to, uvidíme.  

       

      p. Sehnal – co se řešilo s panem Škrabalem ze Štěchovské ulice?? 

      Odp. Mgr. Dvořáček – měl tři problémy – že ořechy na ulici Štěchovské zasahují nad  

      silnici a hrozí jejich pád, druhý problém, že na Jaškových loučkách teče voda přes cestu a  

      nedá tudy chodit a jako poslední provoz na ulici Štěchovské, že tam auta jezdí  

      nepřiměřenou rychlostí a ohrožuje občany.  

      Co se týká ořechů, vzal jsem tam na konzultaci specialistu z firmy Safetrees, na ořechy se  

      díval a řekl, že ořechy není třeba kácet, že nejsou v tak špatném stavu, že je stačí ořezat.  

      Nebezpečí pádu nehrozí. Co se týká Jaškových louček, tam již proběhla sanace, je tam  

      udělaná strouha, nasypaný štěrk, pod cestou je voda svedena do potrubí. Oprava stála asi  

      50 tisíc Kč. A třetí věc, pokud jde o bezpečnost na ulici Štěchovské, víte, že v loňském  

      roce jsem oslovil Policii ČR, aby tam rychlost měřila. Policie tam několikrát byla, rychlost  

      měřila, vybrala několik pokut, bohužel na činnost policie nemám žádný vliv, neoznamují  

      nám, kdy tam budou rychlost měřit. Proběhlo výběrové řízení na vybudování chodníku  

      mezi ulicí Štěchovskou a ulicí Badalky, aby se nemuselo chodit tím nejkritičtějším úzkým  

      místem, ale firma to začne dělat až po pouti. Tímto se chodci budou moci vyhnout té  

      nejužší části, že tam nebude tak nebezpečno a jinak nevím, co by jiného ještě obec mohla  

      proti rychle jedoucím řidičům dělat.  

       

      Ing. Mgr. Horáková – nebylo by možné tam dát radar jako na Oulehlu?? Myslím si, že  

      to jako výstraha pro řidiče funguje. Kolik radar stál??  

      Odp. Mgr. Dvořáček – s radarem se tam počítá, jsou na něj peníze v rozpočtu. Radar na  

      Oulehle stál 65 tisíc Kč. 

 

      Mgr. Studýnková – v tom nejužším místě je omezená rychlost na 40 km/h, nešlo by tam  

      snížit rychlost na 30 km/h? Že by třeba lidé víc zpomalili??  

      Odp. Mgr. Dvořáček – zákazové značky moc nepomáhají, vidíte, že je tam omezená  

      rychlost na 40 km/h a stejně se tím neřídí.  

 

      Mgr. Tejkalová – a takový ten zpomalovací práh by se tam nemohl umístit???  

      Odp. Mgr. Dvořáček – bohužel, to nejde. Na krajské silnici retardér nikdo nepovolí.  

      Myslím, že nejvhodnější bude ten radar.  

 

      p. Šmerda – paní Libichová na knihovně byla jediná, kdo měl zkušenosti a praxi  

      v knihovně? 

      odp. Mgr. Dvořáček – hlásilo se 8 lidí, s prací v knihovně měly zkušenosti ještě dvě  

      slečny, ale paní Libichová má nejdelší praxi, pracuje v knihovně v Blansku v dětském 

      oddělení.  

 

 

      Usnesení: ZML schvaluje zprávu starosty o činnosti rady a dění v městysi dle   

      předloženého materiálu. 

 

 

      Hlasování:   Pro …13…....  Proti ........0.......... Zdrželi se ...0.... 

 

 

 

       V 17.25 hodin se dostavil Mgr. Radek Kratochvil – počet přítomných 14. 



3.   Hospodaření městyse 1-5/2016  -  p. Konstanzová  

      Diskuze: 0 

  

      Usnesení: ZML schvaluje Hospodaření městyse 1-5/2016 dle předloženého materiálu. 

 

 

      Hlasování:   Pro ...14.......  Proti ......0.......... Zdrželi se ...0.... 

 

         

 

 

 

4.   Rozpočtové opatření č. 5/2016 – Mgr. Kratochvil  

 

     Diskuze: 0 

       

     Usnesení: ZML schvaluje Rozpočtové opatření č. 5/2016 dle předloženého materiálu. 

 

 

     Hlasování:   Pro ...14....  Proti ......0.......... Zdrželi se ...0.... 

 

 

 

 

 

5.  Schválení závěrečného účtu za rok 2015  – Mgr. Dvořáček  

 

     Diskuze: 0 

      

     Usnesení: ZML schvaluje závěrečný účet městyse Lysic za rok 2015.  

 

 

     Hlasování:   Pro ..14....  Proti ......0.......... Zdrželi se ...0.... 

 

      

 

 

 

6.  Schválení Zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření městyse za rok 2015  

     – Mgr. Dvořáček  

 

     Diskuze:  0 

      

 

     Usnesení: ZML schvaluje Zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření městyse Lysic  

     za rok 2015.  

  

 

     Hlasování:   Pro ...14....  Proti ......0.......... Zdrželi se ...0... 



 

7.  Schválení účetní závěrky městyse za rok 2015 – Mgr. Dvořáček   

 

      Diskuze:  0 

        

      Usnesení: ZML schvaluje hospodářský výsledek za rok 2015 a souhlasí s celoročním 

hospodařením městyse s výhradou.   

 

      Hlasování:   Pro ….14.....  Proti ......0.......... Zdrželi se ...0.... 

 

 

  

 

 

8.  Zpráva finančního výboru – p. Fojt ml.  

 

     Diskuze:  0 

      

     Usnesení: bere na vědomí zprávu finančního výboru dle předloženého materiálu. 

 

 

 

 

 

            

9.  Hospodaření v lesích městyse – p. Fojt  

 

     Diskuze:  

       

     p. Kotrla – kolik hektarů mají lesy městyse? 

     odp. p. Fojt – 62 ha 

 

     Ing. Vinter – kolik stojí kubík dřeva? Lidé mají odvoz dřeva domluvený na radnici?  

     Na Oulehle se o víkendu odváží dřevo i ze složené hromady u fotbalového hřiště.  

 

     odp. p. Fojt – cena je podle situace, jaká je na trhu, informuje nás pan Vašíček.  

     Místním občanům se prodává za 400,- Kč/m3 bez DPH. Jedna věc je, že máme v lesích  

     škodnou, dá se to těžko uhlídat, ale odvoz dřeva přímo z hromady na Oulehle je domluven. 

 

     p. Kotrla – všiml jsem si, že máte pokaždé v návrhu rozpočtu očekávaný příjem z lesů  

    150 tisíc Kč. Proč se tam uvádí taková částka, když jsou pak příjmy ve skutečnosti       

    diametrálně odlišné od tohoto návrhu? Myslel jsem, že je to poplatek pana Vašíčka  

    jako správce lesů. Můžete mi to vysvětlit, prosím?  

 

    Odp. p. Konstanzová – při sestavování návrhu rozpočtu nevíme, jaký bude příjem,  

    je to jen takový odhad.  

    Odp. Mgr. Dvořáček – je to jen takový prvotní nástřel, který je upravován dalšími  

    rozpočtovými opatřeními dle skutečného stavu.  

 

 



 

     Usnesení: ZML bere na vědomí informace o hospodaření v lesích městyse dle  

     předloženého materiálu.  

 

 

 

 

10. Zpráva o připravenosti koupaliště na sezonu 2016 – Mgr. Dvořáček  

        

      Diskuze: 0 

 

      Usnesení: ZML bere na vědomí zprávu o připravenosti koupaliště na sezonu 2016 dle  

      předloženého materiálu.   

 

 

 

 

 

11.  Prodej části pozemku parc. č. 3502/4 v obci a k.ú. Lysice o výměře 39 m
2
  

       – Mgr. Dvořáček 

 

       Diskuze:  

 

       Ing. Mgr. Horáková – kdybychom chtěli rozšířit mostek přes potok, nebyl by to problém,  

       když pozemek prodáme?? Myslím, že i cena za prodej je nízká, já jsem proti.  

        

       Mgr. Tejkalová – já souhlasím s paní Horákovou, mluvili jsme o tom, proč máme 

       prodávat obecní pozemky, když je prodávat nemusíme… A teď prodáváme kdejaký 

       kousek.  

       

       Odp. Mgr. Dvořáček – není pozemek jako pozemek, taky nejsem pro prodej pozemků,  

       když jde o louku, ornou půdu nebo stavební parcelu, to se prodává zcela výjimečně, 

       ale tohle je jakýsi kout, narovnání vlastnictví pozemku u domu, kdy zdi svírají pravý úhel    

       a pozemek mezi nimi aby byl vlastníka domu, nikoli obecní. Aby vlastnící nevyšli ze  

       dveří a nebyli na cizím pozemku a mohli ho využívat.  

 

 

 

       Usnesení: ZML schvaluje prodej části pozemku parc. č. 3502/4 v obci a k.ú. Lysice dle  

       geometrického plánu č. 1255-10016/2016 označené jako díl „a“ o výměře 39 m
2
 paní  

       Janě Fagulcové, Na Skalce 1788/12, Boskovice za cenu 50,- Kč/m
2
 dle předloženého  

       návrhu kupní smlouvy a pověřuje starostu podpisem smlouvy.  

 

 

 

       Hlasování:   Pro ...12.......  Proti ......1.......... Zdrželi se ...1.... 

 

 

 

 



12.  Diskuze:       

 

ZML projednalo dopis pana Rudolfa Kučery, Horní náměstí 41, Lysice.  

 

Mgr. Dvořáček – přečetl koncept odpovědi na dopis pana Kučery. 

 

Mgr. Kratochvil – za školu doplním – hřiště u školy jsme vybudovali pro rekreační záležitosti 

a byli jsme velice prostorově omezeni, protože nad hřištěm vede plyn a pod hřištěm už jsou  

soukromé pozemky a nešlo to nijak jinak udělat. I přesto je hřiště pro naše potřeby 

dostačující, je stále otevřené, chodí tam spousta dětí i dospělých. Co se týká povrchu 

v tělocvičně, tak jsme samozřejmě kontrolováni hygienou, celá tělocvična prochází včetně  

nářadí pravidelnými revizemi, takže tam je všechno v pořádku.  

 

Mgr. Studýnková – kdykoliv jdu kolem sokolovny, hřiště u sokolovny, sportovní i dětské, je 

využíváno pořád.  

Ing. Mgr. Horáková – v dnešní době, kdy je pohybu mezi dětmi tak málo, jsem ráda za každé  

sportoviště, ať má jakékoliv rozměry, jen tak dál. 

Mgr. Tejkalová – můžu říct, že využíváme hřiště u školy i pro výuku, protože než dojdeme  

s menšími dětmi na velké fotbalové hřiště, tak pomalu končí vyučovací hodina. Proto 

využíváme raději hřiště u školy i pro různé další aktivity.  

 

Ing. Vinter – prosívkové hřiště u hřiště – nešlo by nějak brigádně vyčistit od plevele, prorůstá 

tam, využitá je jen bližší část k hřišti, takže ta zadní část je víc prorostlá plevelem.  

Mgr. Dvořáček – ano, to vím, plevel se tam stříká, ale neustále tam prorůstá. Obec má 

v současné době podstav pracovníků, pan Valoušek je v pracovní neschopnosti, obě paní byly  

taky nemocné, pan Čechman byl taky dlouho nemocný, takže to bylo teď problematické, ale  

věřím, že se stav zlepší.  

 

 

p. Kučera – nejdřív bych chtěl říct jednu věc, když se bavíme o penězích, nerozlišujme peníze 

státní z dotací a peníze obecní z rozpočtu. Všechny peníze jsou státní, pro nás občany České 

republiky. 

To, že v Lysicích ubývá, nebo už ani neexistuje, žádný závodní sport, to není otázkou toho,  

kolik budeme mít hřišť, jestliže si na nich budeme rekreačně užívat, nebo si na ně s rodinou 

půjdeme zakopat, ale chceme vytvořit podmínky pro naše děti, které nebudou pořád chodit  

kopat s rodiči, ale budou chtít soutěžit a hrát v soutěžích v určité úrovni. A k tomu je třeba 

 respektovat zásady jednotlivých federací, které určují i rozměry sportovišť. Jediné rozměrově 

v pořádku je fotbalové hřiště na Oulehle a teď tedy i hřiště pro malou kopanou za sokolovnou. 

Zničili jsme tím ale dvě třetiny sokolského hřiště. Na sokolském hřišti se mohly vybudovat tři 

funkční tenisové kurty nebo hřiště na volejbal.   Asfaltové hřiště na kluzišti je taky k ničemu, 

musí tam děti jezdit pořád dokola. To je pro dítě nejhorší možnost použití kolečkových bruslí.   

Využití kluziště je minimální, chodím se tam dívat. Můžeme udělat měsíční přehled. 

Dětské hřiště u sokolovny je nebezpečné, projedou tam stovky aut, jsou tam zplodiny, které 

děti dýchají. Postavení hřiště v tomto místě se mi zdá dost nešťastné. Neberte moje 

připomínky jako nějaké výmysly starce, který chce oponovat, ale jako snahu přizpůsobit se 

trendům a zásadám sportovních asociací, aby děti mohly soutěžit a sportovat na hřištích 

s regulérními rozměry. To je přece účel rady a zastupitelstva. Nevyhazovat peníze jen proto, 

že tam bude sportovat pár starců.  

 



Mgr. Kratochvil – souhlasím s tím, že jsou všechno naše peníze. O tom, jak byla realizována 

celá Káčírka a přehrážky, o tom jsme nerozhodovali my zastupitelé, ale rozhodovalo o tom 

jakési shromáždění, kde se k tomu mohli vyjádřit všichni občané. Vyjadřoval se k tomu i 

pozemkový úřad, byl vytvořen jakýsi výbor a na základě výsledků těchto jednání byly 

zbudovány přehrážky.  

Tenis – jak to dopadlo s tenisem všichni víme a velmi dobře zná pan Kučera situaci historicky 

dlouhodobě a víme, že není kde vybudovat další tenisové kurty.  

Fotbal – ano, víme, že skončilo mužstvo mužů a dorostu, ale velmi dobře je rozjetá přípravka 

– vznikl tu spolek Žijeme hrou – bude to sportovní centrum se sídlem přímo v Lysicích a bude 

zastřešovat právě malé fotbalisty z Lysic a okolí Lysic, myslím, že je to velký přínos a že to 

žáci dotáhnou do vyšších kategorií.  

Sportoviště u sokolovny má rozměry regulérního hřiště pro malou kopanou a hraje se tam 

pravidelná soutěž v rámci asociace. I volejbal se tam dá regulérně hrát.  

Prosívkové hřiště na Oulehle je rezervní tréninková plocha pro fotbalisty, která není až tak 

využívána. Do budoucna by se tam mohly umístit a vybudovat tenisové kurty. Jediné co tomu 

brání, jsou ještě nějaké legislativní problémy, muselo by se tam zabrat asi pět nebo šest metrů 

lesa. U sokolovny dva kurty umístit rozhodně nešlo, maximálně jeden. Kluziště – led 

v posledních letech bylo možné udělat párkrát, nejsou mrazy a tuhé zimy. Naopak se dá 

kluziště o něco více využívat v jarních a letních měsících. Jsem rád, že se do toho ty peníze 

daly. Pokud se někomu hospodaření s penězi nelíbí, zastupitelstvo je voleným orgánem, 

nikomu nebrání v tom, aby tady přednesl své připomínky a samozřejmě si občan  

může zvolit do zastupitelstva, koho chce.  

 

Mgr. Dvořáček – děkuji panu místostarostovi, myslím, že to bylo vyčerpávající, lépe bych  

to neřekl, takže myslím si, že jsme se vyjádřili dostatečně ke všem připomínkám pana Kučery.  

 

 

p. Fojt – hřiště nejsou zbytečná, naopak přitahují děti, aby si mohly hrát, aktivně se do 

nějakého sportu zapojit a neseděly doma u počítače. I sokolské hřiště je daleko víc využíváno 

a vypadá líp než hřiště, co tam bylo. Vypadá atraktivně, lépe než zarostlá louka.  

 

 

p. Kučera – samozřejmě ano, určitým přínosem pro určité lidi hřiště jsou, ale jde o soutěž. 

Aby mohly děcka soutěžit a být zařazené do soutěží, musí mít sportoviště dané rozměry.  

 

 

 

p. Čechman – k soutěži bych je řekl, že je pravda, že tu není oficiální soutěž ve fotbale, ale je 

tu přípravka, která má víc jak 30 dětí. Aby si všichni zahráli, tak se nepřihlásili do soutěží a 

udělali spolek s okolními mužstvy z okolních obcí a nejsou v soutěži. Fotbalový svaz FAČR 

v Praze soutěživost dětí zrušil, nyní se propaguje akce Žijeme hrou – dětí hrají turnajově, mají 

svá pravidla, když se tu turnaj, je tu kolem 100 dětí. Ale soutěživost a vyhlašování výsledků 

se zrušilo. 

 

Ing. Mgr. Horáková – mnohem víc než o hřištích je to všechno o lidech, kteří se dětem věnují.  

 

 

Usnesení: ZML projednalo dopis pana Rudolfa Kučery, Horní náměstí 41, Lysice, doručený 

na Úřad městyse Lysic dne 2. května 2016, bere jej na vědomí a schvaluje odpověď na 

tento dopis dle starostou předloženého materiálu. 



 

 

Hlasování:   Pro ...14.......  Proti ......0.......... Zdrželi se ...0.... 

 

 

 

 

Sběrné místo – papír – ZŠ  

 

- jde o to, že když určíme dalším sběrným místem základní školu, můžeme si za obec vykázat  

sesbírané množství a dostaneme odměnu za třídění odpadu i pro obec.  

 

 

Usnesení: ZML určuje Základní školu Edvarda Beneše Lysice jako další místo pro sběr 

využitelných složek komunálního odpadu (papír) v předem dohodnutých termínech. 

 

 

Hlasování:   Pro ...14.......  Proti ......0.......... Zdrželi se ...0.... 

 

 

 

 

 

Poskytnutí dotace z rozpočtu městyse – nad 50 tisíc Kč 

 

- dle zákona o obcích může rada schvalovat smlouvy jen do 50 tisíc Kč. Sokol Lysice  

má dva oddíly a tak tyto dvě smlouvy přesahují daných 50 tisíc Kč a je třeba smlouvu o 

poskytnutí dotace schválit na jednání zastupitelstva.  

 

Usnesení: ZML schvaluje smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu městyse Lysic č. j. 

1325/2016/KO dle předloženého materiálu.  

 

 

Hlasování:   Pro ...14.......  Proti ......0.......... Zdrželi se ...0.... 
  

 

 

 

 

p. Kotrla – nešlo by do mRozhlasu zařadit informaci o veřejném jednání zastupitelstva? 

Odp. Mgr. Dvořáček – ano, šlo, budeme to rozesílat. 

 

p. Kučera – proč je v rozpočtu celková částka za celou skupinu a není to podrobně rozepsáno, 

na co budou peníze využity?  

odp. Mgr. Dvořáček – je to v souladu se zákonem o účetnictví, postupujeme dle tohoto 

zákona.  

odp. p. Konstanzová – do podrobného rozpočtu můžou nahlížet zastupitelé, na základě 

písemné žádosti i občané.  



Mgr. Dvořáček – zastupitelstvo schvaluje rozpočet v takové podobě, ve které je i vyvěšen na 

úřední desce, podrobnosti a všechny podsložky jsou u paní účetní, kde je to rozepsáno do 

posledního haléře.  

 

Mgr. Tejkalová – dokdy se bude opravovat Horní náměstí??  

Odp. Mgr. Dvořáček – do 31.7.2016. Ve smlouvě je termín ukončení 31.7.2016. 

 

p. Němec – díval jsem se na tištěný program letního kina, kdo ho zpracovával?? Není tam  

vůbec uvedeno, které obce se to týká. Nejsou tam uvedeny Lysice. 

Odp. Mgr. Dvořáček – program dělal pan Müller. 

 

p. Šmerda – chtěl bych připomenout koncert Jaroslava Uhlíře – 25.6.2016 – volné vstupenky 

pro zastupitele. 

 

Ing. Vinter – na značkách označujících začátek a konec obce jsou stále umístěny cedulky o 

zákazu podomního prodeje, i když je to i na nových uvítacích tabulích. Nemělo by se to 

sundat?  

Odp. Mgr. Dvořáček – ano, mělo by se to sundat. 

 

 

 

 

 

 

13.  Závěr : 

 

        Jednání bylo ukončeno v 18.50 hodin. 

        

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ověřovatelé:             .............................................. dne ........................................... 

 

          .............................................. dne ........................................... 

 

 

Starosta:                    .............................................. dne ........................................... 


